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2018 年，南京医科大学附属杭州医院、南京医科大学第一附属医院等单位的 Bin Chen、Akao Zhu 等多位作者在《Molecular Medicine Reports》（《分子医学报告》）上发表了一篇题为 “miR?23a suppresses pancreatic cancer cell progression by inhibiting PLK?1 expression”（miR - 23a 通过抑制 PLK - 1 表达抑制胰腺癌细胞进展）的论文，影响因子为 3.4（Q2） 。
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3 年后，也就是 2022 年 5 月 17 日，作者发现论文中图 2C 的迁移和侵袭实验数据面板排序有误，‘Invasion/PLL3.7’面板与‘Migration/Inhibitor - NC’实验选择了相同的原始数据源。作者们查阅原始数据后进行了修正，并表示该错误不影响结果和结论，所有作者均同意这一勘误并向读者致歉。
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然而，令人遗憾的是，一位关注此事的读者发现，2022 年修正后的图 2 中仍存在数据面板重叠问题，且修正版本中的修订数据此前已出现在另一篇由不同研究机构不同作者发表在《OncoTargets and Therapy》杂志上的论文中，而那篇论文随后已被撤回。
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鉴于上述数据在提交给《Molecular Medicine Reports》之前显然已被发表，2025 年 2 月 28 日，该期刊编辑决定撤回这篇论文。编辑向作者询问解释，但未收到满意答复，编辑向读者为造成的不便道歉。
https://pubpeer.com/publications/E34AED753AC81A139A19346ADA4D63


来源：公众号Research Integrity，转载请注明出处，若没注明学术诚信公众号出处，构成侵权。后台联系客服微信：BikElisabeth

免责声明：
质疑信息来源于Pubpeer，提及人名均为音译
对于文章内容的真实性、完整性、及时性
本公众号不做任何保证或承诺，仅供读者参考
未经授权禁止转载！
转载请勿更改原文内容及格式！
如有转载需求或合作事宜
可添加下方客服微信或推送邮件到researchintegrity@qq.com
[image: ]


image5.png




image1.png
BB I P B DB D ISP B Do B P n DO





image2.png
> Mol Med Rep. [[EER Q2 2025 May;31(5):110. doi: 10.3892/mmr.2025.13475). Epub 2025 Feb 28.
)

[Retracted] miR-23a suppresses pancreatic cancer
cell progression by inhibiting PLK-1 expression
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sorting of the data panels shown for the migration and invasion assays shown in Fig. 2C; essentially, the
‘Invasion/PLL3.7’ panel was chosen from the same original data source as the panel selected to represent the

“Migration/Inhibitor-NC’ experiment."

The authors have consulted their original data, and realize that the ‘Invasion/PLL3.7 data panel was
inadvertently selected incorrectly for Fig. 2. The revised version of Fig. 2, showing the data appropriate for the
‘Invasion/PLL3.7’ experiment, is shown on the next page. Note that the errors made in assembling Fig. 2 did not
significantly affect either the results o the conclusions reported in this paper, and all the authors agree to this
Corrigendum. The authors are grateful to the Editor of Molecular Medicine Reports for allowing them the

opportunity to publish this corrigendum, and apologize to the readership for any inconvenience caused."

The corrected version of Figure 2 was published as follows:
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Itisn't clear how the authors of the 2019 OncoTargets and Therapy paper would have had accidental access to
the data for the experiments in this paper, as the images do not seem to have been published by these authors
until 2022. Can the authors offer up an explanation? It seems like a possible explanation is that a third party was

involved in the publication of both original papers and the correction.
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Corrected Figure 2C
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